
Gramoz - bogastvo
in problem Stanežič
KRAJEVNA skupnost je v Stanežičah pri-
pravila zbor občanov, katerega so se udele-
žili občani Guncelj, Stanežič, Medna, Vižma-
rij in Broda. Vse je težilo vprašanje nove
gramoznice in zazidave v Stanežičah. Ob
ostri razpravi so prizadeti občani dajali pred-
loge k obsežnemu projektu nove gramoznice
in zazidave. Pri tem so opozorili na potrebno
varstvo okolja, na še vedno nerešene komu-
nalne probleme in prometne povezave nase-
lja ter na potrebo po razširitvi zazidalnih o-
kolišev dosedanjih naselij. Med najtežja vpra-
šanja pa je spadal problem kmetijskih zem-
ljišč in nadaljnjega obstoja kmetijstva na
tem področju ter odkupnih cen za zemlji-
šča.

Ob posameznih vprašanjih so postavili
nosilcem naloge skladu za komunalno ure-
janje zemljišč, Standard-investu in občinski
skupščini svoje zahteve. Na kasnejših sestan-
kih so prizadete krajevne skupnosti dosegle
soglasje svojih zahtevkov z izvajalci in no-
silci te projektne naloge. Zlasti zahtevke s
področja ureditve prometa in komunalnih
naprav ter zahtevke za razširitev zazidalnih
okolišev naselij Stanežiče, Medno in Dvor
so v celoti upoštevali.

O vprašanjih odškodninskih zahtevkov bo
morala razpravljati s prizadetimi občani ko-
misija, ki jo je knenovala občinska skupšči-
na. V njej sodelujejo tudi predstavniki ob-
čanov, ki bodo z nameravano gramoznico
najbolj prizadeti. Najti bo treba tudi mož-
nosti za ohranitev živih kmetij na tem pod-
ročju in ustvariti možnosti, da bo kljub od-
škodnini zagotovljena kmetom eksistenca v
obliki pokojnine, preusmeritve na novo de-
javnost ali dodelitve zemljišč.

Prizadeti občani so tudi odprli vprašanje
rente od gramoza in predlagali, da se renta
uporabi v večji meri na območju prizadetih
krajevnih skupnosti, da se takoj uredijo no-
ve ceste — potrebne naseljem in za odvoz
gramoza. Že v najbližji prihodnosti naj bo
urejen podvoz na Tacenski cesti, vodovodno
omrežje v Stanežičah in vodovod za staro
naselje Brod, kjer po mnenju občanov pre-
sihajo vodnjaki zaradi dosedanje »Megrado-
ve« gramoznice.

Predlagali so, da se ustanovi komisija za
varstvo okolja in komisija za družbeni nad-
zor, ki naj bi nastopili kot organ družbene
kontrole ter tako zagotovile upoštevanje o-
mejitev za delovanje gramoznice in pravilno
uporabo sredstev in rente gramoza. Zlasti pa
je ta zahteva pogojena z obvezo, da bo iz-

koriščanju gramoza sledila že v naslednjem
letu sanacija zemljišč.

Ob poglavitnih vprašanjih, ki zadevajo lo-
kacijo nove gramoznice in kasnejšo pozida-
vo, je bilo doseženo soglasje. Vendar se m o
ramo zavedati, da bo nameravana akcija od-
prla še cel niz osebnih problemov, do kate-
rih bodo morali biti nosilci in izvajalci del
prav tako korektni. Le medsebojno upošte-
vanje interesov lahko doprinese k realizaciji
tako velike naloge. Pri tem pa mora imeti
odločilno besedo tudi krajevna skupnost in
občani. Občinska in mestna skupščina, ki
bosta imeli zadnjo besedo, bosta zaradi tega
morali z vso ostrino zavezati bodoče upo-
rabnike gramoznice, da jih ne bo podjetni-
ški interes gnal v to, da bi pozabili svoje
obveznosti, ki jih bodo sprejeli po pogodbi.
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